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1. Sotsiaalhoolekande seadus ja sellest tulenevad muudatused kohalikus seadusandluses

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares.
1. jaanuaril 2016. a võeti vastu Sotsiaalseadustiku üldosa seadus, mis on põhialuseks kõikidele 
sotsiaalhoolekandest tulenevatele seadustele.
1. jaanuarist 2016. a jõustus ka Sotsiaalhoolekande seadus, mis toob kaasa selle, et 31. märtsiks 
2016. aastaks peame kooskõlla viima kõik meil hetkel kehtivad korrad ja neid on meil palju. 
Määruse eelnõu (määruse eelnõu antud protokolli lisana) pealkirjaks saab „Antsla Vallavolikogu 
määruste muutmine”, peamiselt muutub preambul, osadel seadustel ka sisu. 
Uue Sotsiaalhoolekande seaduse kohaselt tuleb kohalikul omavalitsusel vältimatut abi osutada ka
sissekirjutust mitteomavale isikule, kui ta viibib meie territooriumil.
Vilve Lepik lisas, et vältimatu sotsiaalabi on toit, riietus ja ajutine elamispind.  

Toimus arutelu.

Räägiti tugiisikute vajaduse kasvust. Tugiisikute teema on väga aktuaalne ja väga vajalik, nii 
noortele peredele kui ka puudega lapse hooldamiseks. Praegu osutavad teenust 
avalhooldustöötajad, mis ei ole normaalne.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 
Tehti ettepanek esitada määruse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

2. Ülevaade 2015. aasta tegemistest

Komisjoni esimees tegi kokkuvõtte 2015. aasta tööplaani täitmisest.



Toimus 5 koosolekut. 
Komisjoni esimees tõi välja oluliseima teema mida arutati, lastekaitse teema. Komisjoni liikmed 
tegid ettepaneku võtta tööle lastekaitsetöötaja, kuna probleemseid peresid on palju ja vajadus on 
olemas, aga hetkel Antsla Vallavalitsuses lastekaitsetöötajat ikka ei ole. 

Räägiti loodava perearstikeskuse asukohast ja vajalikkusest.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

3. 2016. aasta tööplaani koostamine

1. Lastekaitse teema jätkub, kuna vajadus olemas.
Teabe kogumine - koostöö Antsla Gümnaasiumiga, Lusti Lasteaiaga, noortevolikoguga. 
2. Projekt - „Piirkondlike üksuste loomine laste ja perede toetamiseks“. Millised on meie 
võimalused, mil viisil nad saaksid meid toetada oma tegevusega. Kutsuda keegi rääkima.
Ühendust võtavad sotsiaaltöö peaspetsialist Vilve Lepik ja komisjoni liige Kadri Kõiv.
3. Sotsiaalteenuste hindamine Antsla vallas.
4. Sotsiaalhoolekande seadusest tulenevad muudatused Antsla valla määrustes.
5. Sotsiaalvaldkonda puudutava küsitluse läbiviimine (täpsustatakse eesmärk ja vajalikkus).  
6. Eelarve - sotsiaaleelarve peaks kasvama, kuna erinevad teenusevajadused on olemas.
Psühholoogi oleks vaja, lastekaitsetöötajat oleks vaja.
7. Õppereis, kuidas on korraldatud sotsiaaltöö ja -hooldus mujal Eesti väikevallas.

4. Haldusreformist

Kadri Kõiv rääkis 30. jaanuaril 2016. a Uue-Antslas toimunud harldusreformi teemalisest 
koosolekust.
Komisjoni esimees ütles, et 17. veebruaril 2016. a toimub Urvaste küla koosolek, kus võiksid 
osaleda ka meie komisjoni liikmed .

Komisjoni liikmed:
1. ei toetanud ühise suure Võru valla moodustamist;
2. pooldasid töögrupi moodustamist. Sotsiaalkomisjoni poolt tehti ettepanek esitada 
moodustatava komisjoni liikmeks sotsiaalkomisjoni aseesimees Ly Kalmet;
3. olid nõus, et algatatakse läbirääkimised naabervaldadega - Urvaste-, Karula-, Taheva-, 
Tõlliste-, Sõmerpalu vallaga.
Ühinemisel peaksime arvestama inimeste heaoluga, mitte inimeste arvuga. Oluline on, et 
teenuste kvaliteet tõuseks (nt sotsiaalteenused).

5. Saun

Komisjoni esimees informeeris, et vallavalitsus vähendas sauna lahtioleku aegasid, kuna vett ei 
jätkunud. Varem oli saun lahti kella 11.00-18.00, nüüd kella 12.00-17.00. Vett ei jätkunud 
sellepärast, et mõned inimesed olid saunas mitu tundi. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

6. Avahooldus Antsla vallas

Avahooldustöötaja vahetub. 



Praegu lahkumisavalduse esitanud hooldustöötaja on haiguslehel, talle on leitud asendaja. 

Toimus arutelu, mille käigus jõuti arusaamisele, et koduhooldusega kaasneb vajadus pesu pesta, 
inimesi pesta, aga ei ole vastavat ruumi, isegi mitte sellist, kus avahooldustöötajad saaksid oma 
asju hoida. 
Avahooldajatele on tarvis tööruumi asukohaga Antslas, keskküttega, kuhu saab paigutada 
pesumasina ja kuivati. 

Komisjoni liikmete ettepanek vallavalitsusele oli, kaaluda võimalust rajada 
avahooldustöötajatele ruumid Lusti Lasteaeda, kus oleks võimalik hooldatavate pesu pesta, 
kuivatada, vajadusel hooldatavaid pesta ning avahooldustöötajatel oma riideid ja töövahendeid 
hoida.  

Kui Lusti Lasteaia tühjana seisvas hooneosas remont ära teha, saaks ka kiirabi viia 
Tervisekeskuse ehitamise ajaks sinna. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

Üllar Salumets Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


